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Info 
št. 2 / 09, od 2.2.2009  www.skei-si   berimo info SKEI, da izvemo več in prej 

 
DOMA 
V leto 2009 smo stopili s polno realnega optimizma in željo, da ne bi bilo 
tako »črno«, kot se napoveduje. Tako kot se je končalo leto 2008, se je 
začelo tudi letošnje leto s predlogi delodajalcev za skrajševanje delovnega 
časa, povezano z zniževanjem plač. Pri posameznih delodajalcih so se 
vrstila pogajanja vsak dan, bilo je precej pritiskov. SKEI je tekoče 
spremljal vsa pogajanja, za katere je bil obveščen in se glede na kadrovske 
resurse vanje vključeval na podjetniških nivojih ter s sprejemanjem 
splošnih sklepov, navodil in stališč. 
 
5.1. smo poslali urgenco ostalim sindikatom, da naj podajo Ministrstvu za delo pisno izjavo o 
strinjanju z razširjeno veljavnostjo vseh 3 KPD. 
 
7.1. smo s strokovno službo ZDS (ob seznanitvi GZS) uskladili nove zneske najnižjih osnovnih 
plač po 3 KPD (poračun z dejansko inflacijo in povišanje s 1.1.2009). 
 
8.1. je bila tiskovna konferenca v Mariboru o problematiki skrajševanja delovnega časa, povezano z 
zniževanjem plač (problematika nasploh in v Podravju), ki jo je organizirala Regijska organizacija 
SKEI Štajerske. 
 
9.1. je bil posvet o skrajševanju delovnega časa in državnih subvencijah, zlasti z vidika priprav 
za sprejem novega Zakona o delnem subvencioniranju polnega delovnega časa, ki ga je 
organizirala ZSSS. 
 
9.1. se je poslovodstvo CARRERA OPTYL z delavskimi predstavniki posvetovalo o možnih kriterijih 
za določanje presežnih delavcev iz poslovnih razlogov (30% znižanje naročil). 
 
12.1. so se sestale vse 3 komisije za KP in pripravile predlog stališč za IO SKEI Slovenije v zvezi 
s predlogi delodajalcev za spremembe oz. dopolnitve 3 KPD, v smislu, da bi bilo možno znižati 
osnovne plače ob skrajševanju polnega delovnega časa. 
 
12.1. se je sestala kadrovska komisija in med drugim obravnavala predlog za novega sekretarja ReO 
SKEI Gorenjske, ker kolega Franci Žaberl s 15.3.2009 odhaja v zaslužen pokoj. 
 
13.1. se je na 24. redni seji (prvi letos) sestal IO SKEI Slovenije. Po temeljiti obravnavi je 
kritično zavrnil predloge za pogajanja za spremembe oz. dopolnitve 3 KPD na predlog 
delodajalcev. Temeljito je obravnaval stanje po območjih oz. regijah z vidika skrajševanja 
delovnega časa in zniževanja plač. Ker je bil pripravljen predlog Zakona o delnem 
subvencioniranju polnega delovnega časa, je IO spremenil sklepe o prepovedi sklepanja 
sporazumov tako, da je sedaj treba v pogajanjih upoštevati minimalne standarde in zagotoviti, 
da se sredstva, ki jih bodo prejemali delodajalci, dejansko namenijo za subvencioniranje plač. 
Sprejet je bil tudi sklep o udeležbi na protestnem shodu pred državnim zborom naslednji dan. 
IO je dal soglasje k imenovanju Staneta Habjana za novega sekretarja ReO SKEI Gorenjske 
(mu čestitamo). 
 
14.1. je v Ljubljani potekal posvet »ženska mreža«, ki ga je pripravila ZSSS. Komisija za enake 
možnosti je predlagala, da priznanje Roža mogota ponovno dobi predstavnica SKEI – tokrat Verica 
Blagojevič iz Gorenja (čestitamo). 
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14. 1. je pred državnim zborom potekal protest zoper delno vsebino predloga Zakona o delnem 
subvencioniranju polnega delovnega časa. Zahtevali smo nedvoumno določilo zakona, da se 
sredstva namenijo zaposlenim, nasprotovali pa sprejemu dela zakona, ki ni bil predhodno 
usklajen v ekonomsko socialnem svetu (predlog zakona je bil kljub temu sprejet). 
 
15.1. je bil posvet o gospodarski krizi, ki ga je pripravila ZSSS. Zlasti zanimiv je bil nastop Franja 
Štiblerja, ki je predstavil svoje poglede nanjo in vsebino svoje knjige »Svetovna kriza in Slovenci, 
kako jo preživeti?« 
 
16.1. je SKEI sklical posvet predsednikov sindikalnih podružnic podjetij (skupaj z obm / reg 
sekretarji SKEI), ki so že uvedle skrajšan 36 – urni delovni teden. Sprejetih je bilo nekaj 
zaključkov. Pomembna je bila še ugotovitev, da se zaupniki iz povezanih sistemov premalo 
poznajo, zato sta bila dogovorjena še dva dodatna ožja sestanka (predstavniki Iskre, Hidrie in 
Kolektorja). Predsedniki sindikalnih podružnic so pojasnili, zakaj je prihajalo do sklepanja 
sporazumov in pritiskov s strani delodajalcev, ki so se na njih vršili. Skupaj je bilo ugotovljeno, 
da se premalo v pogajanja vključujejo celotni izvršni odbori sindikalnih podružnic in da mora 
vsepovsod sodelovati tudi obm / reg sekretar SKEI. 
 
20.1. je obm. org. SKEI Pomurja organizirala dobro obiskan seminar, ki so se ga poleg Pomurcev 
udeležili tudi Ptujčani in predstavniki CARRERA OPTYL. Aktualne teme so bile: presežki, ukrepi v 
gospodarski družbi, 36 urni delovnik, organiziranost SKEI (seminar je vodila predsednica SKEI 
Slovenije Lidija Jerkič). 
 
21.1. je bila seja Statutarne komisije SKEI, ki je pripravila poročilo za preteklo leto in program za 
letošnje leto. 
 
21.1. smo pripravili pripombe k predlogu dogovora o urejanju plač v ALTRAD LIV Rogaševci. 
 
21.1. je bilo obm / reg sekretarjem poslano pismo za aktivnost sindikalnih podružnic o povišanju 
osnovnih plač (glede na povišanje najnižjih osnovnih plač po 3 KPD s 1.1.2009). 
 
22.1. je bil v družbi TBP Lenart sestanek izvršnega odbora sindikalne podružnice SKEI z 
vodstvom podjetja po vprašanju skrajševanja delovnega časa in ohranitvi nivoja osnovnih plač. 
Sestanek je bil precej burn, vodstvo pa je obljubilo, da bo upoštevalo sugestije SKEI (t.j. lahko 
primer dobre prakse – nespremenjene mesečne osnovne plače). 
 
22.1. je SKEI organiziral sestanek sindikalnih predstavnikov skupine ISKRA d.d. Sestanek je bil 
delovne narave in zlasti namenjen dogovarjanju okrog pogajanj za skrajševanje delovnega časa. 
Udeleženci so poročali o stanju v posameznih družbah in komentirali podane predloge. Imenovana je 
bila koordinatorka skupina in sicer Mojca Pečar iz ISKRE MIS. 
 
23.1. je bil v Ljubljani delovni sestanek obm. / reg. sekretarjev SKEI o seznanitvi in uporabi 
Zakona o delnem subvencioniranju polnega delovnega časa. Prisotni so prejeli gradivo, navodila 
in vzorce ter bila sprejeta strategija za ravnanje v praksi. 
 
24. 1. je SKEI v Idriji sklical sestanek predstavnikov skupin Kolektor in Hidria, na katerem so bili 
sprejeti dogovori za usklajeno delo v regiji in med seboj povezanimi podjetji. 
 
27.1. je bil v ALTRAD LIV Rogaševci sestanek sindikalnih predstavnikov z direktorjem družbe 
v zvezi s kolektivnimi pogajanji. Sindikat je do 2.2.2009 dal direktorju rok za razmislek o 
sindikalnih stališčih in predlogih ter da nanje pisno odgovori. Za 3. tisočletje je nesprejemljivo 
dejstvo,  ki ga je povedal direktor: francoski lastnik mu ne dovoli sklepanja podjetniške KP. 
Direktorju je bilo jasno povedano, da bo sindikat v primeru nadaljnje blokade za sklepanje PKP 
obvestil domačo in tujo javnost ter vključil EMF. 
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28.1. so delavski predstavniki organizirali informativni zbor delavcev glede na namero lastnika, da 
podjetje Siemens transportni sistemi v Mariboru likvidira. Sestanka se kljub povabilu ni odzvalo 
poslovodstvo podjetja, to pa je tudi prepovedalo udeležbo novinarjev.  
 
28.1. smo na spletnih straneh SKEI Slovenije objavili najpogostejša vprašanja in odgovore v 
zvezi z izvajanjem Zakona o delnem subvencioniranju polnega delovnega časa. 
 
29. 1. so delavci Siemens transportni sistemi organizirali protestni shod pred institucijami v Ljubljani: 
Ministrstvo za promet, vlada, državni zbor in Siemens Slovenija. Shoda se je udeležila absolutna 
večina delavcev ob podpori struktur SKEI in ZSSS. Vročene so bili protestne note in opravljeni 
razgovori, vključno s predsednikom vlade RS. Stavka s kombinacijo protestnega shoda je bila tudi 
medijsko zelo odmevna. 
 
30.1. je bil zaključni posvetovalni sestanek v CARRERA OPTYL Ormož v zvezi s programom 
razreševanja trajno presežnih delavcev. Sprejet je bil dodaten olajševalni ukrep, ki pomeni 
nadaljevanje dela zaradi začasno povečanih naročil (od 303 presežnih delavcev bo naprej dobilo 
odpoved pogodbe o zaposlitvi 130 delavcev, ostali pa sukcesivno glede na naročila, izvajal se bo 
še ukrep preusposabljanja in menjave delovnih mest glede na obseg naročil po posameznih 
proizvodnih programih). 
 
V letu 2007 je bilo največ izdatkov sektorja države v deležu BDP namenjeno: socialni zaščiti 15,5%, 
javni upravi 6,2%, zdravstvu 5,9% in izobraževanju 5,8% (ostalo: ekonomske dejavnosti 4,0%, 
varnost in javni red 1,6%, obramba 1,3%...). 
 
V letu 2007 je prejemalo starševsko nadomestilo 19.260 upravičencev in 227.860 upravičencev 
otroški dodatek za 381.732 otrok. 
 
Število aktivnih prebivalcev se je novembra 2008 nekoliko znižalo (skupaj 950.267 oseb, od tega je 
bilo delovno aktivnih 886.904), znižala se je tudi stopnja brezposelnih in sicer za 0,1 odstotne točke 
(na 6,7% oz. 5,7 % za moške in 7,9% za ženske, registriranih brezposelnih je bilo 63.363 oseb). 
 
V letu 2007 so se bruto investicije v osnovna sredstva povečale za 15,2% na leto 2006. Od tega je 
bilo 34,4% investicij v industriji. 
 
Leto 2008 je bilo v EU razglašeno za evropsko leto medkulturnega dialoga z namenom, da bi 
Evropejci okrepili zavest o skupni identiteti. 
 
V študijskem letu 2008 / 2009 se je v višje strokovne šole vpisalo 16.995 študentov, v visokošolski 
dodiplomski študij na univerzah in koncesionarskih samostojnih visokošolskih zavodih pa je  
vpisanih 83.527 študentov. 
 
V obdobju 2001 – 2008 je 21% slovenskih srednje velikih in velikih podjetij preneslo svoje poslovne 
aktivnosti ali je načrtovalo prenos teh aktivnosti na mednarodne trge (največ v Hrvaško in Srbijo). To 
so ocenila kot pozitiven prispevek k izgradnji njihovih konkurenčnih prednosti. Od tega je več kot 
polovica teh podjetij ocenila, da je to neznatno vplivalo na obseg zaposlenosti v podjetju. Za prenos so 
se odločili zaradi večje konkurenčnosti, dostopa do novih trgov, tržnega položaja podjetja in znižanja 
stroškov, ključne ovire pri prenosu pa so bile skrb, da bi celotni stroški pri prenosu presegli 
pričakovane koristi, velika tveganost prenosa aktivnosti in težave z razpoložljivim kadrom in znanjem. 
 
Povprečna bruto plača v državi za november 2008 je bila 8,9% višja od oktobrske (zaradi 
izrednih izplačil 13. plače in božičnice). Tako so bile za 8,9% realno višje od oktobrskih, vendar 
bi bile brez izrednih izplačil celo za 0,2% realno nižje. Novembra 2008 / november 2007 pa je 
bila povprečna bruto plača nominalno le za 3,9% višja in realno le za 0,8% višja. Izredna 
izplačila je prejelo 19,9% zaposlenih oz. povprečno 697,58 € (t.j. za 8,8% manj kot leta 2007, ko 
je to prejelo 23,8% zaposlenih v povprečni višini 764,49 € bruto). 
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Cene kmetijskih pridelkov so bile pri predelovalcih novembra 2008 višje za 0,7% kot mesec prej, v 
primerjavi z novembrom 2007 pa za 4,5%. 
 
I – IX 2008 / I – IX 2007 je bil izvoz višji za 3,2%, uvoz pa za 8,3% (pokritost uvoza z izvozom je 
bila 86,8%). 
 
V decembru 2008 so bile cene uvoženih proizvodov v povprečju nižje za 2,3% kot mesec prej, na letni 
ravni pa so bile nižje za 1,1%. 
 
Indeksi industrijske proizvodnje  I – XI 2008 / I – XII 2007:    
 Industrija                                          98,4 
 Predelovalne dejavnosti                   99,6 
 Proizv. kovin in kov. izd.                 95,7 
 Proizv. strojev in naprav               102,8 
 Proizv. el. in opt. opr.                     100,1 
 Proizv. mot. vozil                              99,6 
 Proizv. drugih vozil in plovil         108,7  
 
Leta 2008 so se cene industrijskih proizvodov glede na leto 2007 povišale za 2,0%. 
 
Realni indeksi I – XI 2008 / I – XI 2007: 
 

Dejavnost Prodaja Nova naročila 
Industrija (rudarstvo +  pred.d.) 99,2 85,8 
Predelovalne dejavnosti 99,3 / 
Proizv. kovin 95,6 79,2 
Proizv. kov. izd. 96,9 71,5 
Proizv. strojev in naprav 101,9 84,7 
Proiz, pisar. str. 89,2 100,7 
Proiz. el. str. 101,6 86,4 
Proizv. RTV, kom. opr. 100,0 108,3 
Proiz. med., opt. 102,8 92,5 
Proizv. mot. vozil 100,4 97,8 
Proizv. drugih vozil 107,8 50,9 
 
Kazalnik zaupanja potrošnikov (pričakovano finančno stanje v gospodinjstvu, ekonomsko stanje 
v državi, brezposelnost in varčevanje v gospodinjstvu) je januarja 2009 dosegel novo najnižjo 
raven (za 9 odstotni točk nižje kot decembra lani). 
 
NA TUJEM 
 
20.1. je bil v Trstu prvi del sestanka o skupnem projektu EMF, v katerega sta vključena 
Medregijski sindikalni svet za Furlanijo in Julijsko krajino iz Italije ter ZSSS (sindikati 
dejavnosti: SKEI, gradbeništvo in gostinstvo s turizmom). 
 
Italijanska vlada je podpisala ločeno pogodbo o reviziji pogajalskih struktur le z 2 sindikalnima 
centralama (CISL in UIL), CIGL pa te reforme ni podpisal. Reforma se nanaša na 3 letno obdobje, 
indeks rasti plač ni več cela inflacija (ampak brez rasti cen energentov), na podjetniškem nivoju pa so 
lahko odkloni od izida pogajanj na državnem nivoju, omejitve v pravici do stavke. To ni dobro … 
FION in javni sektor ste za 13. februar napovedala generalno stavko. 
 
    


